
Flexible

Allows employees the choice to work in a space that suits their workstyle and the type of work they need to do.

Efficient

Choosing the space that best suits the activity at hand increases the likeliness that it will be completed more efficiently.

Collaborative

Encourages social connection, engagement, and greater collaboration with colleagues.   

Digital

Uses new technologies such as secure GC WiFi to support productivity and optimize mobility.

Healthy

Matching a work task to the environment encourages physical movement; providing high-quality, ergonomic furniture; and having
natural light all supports a culture of mental and physical well-being. 

Inclusive

Creates a welcoming and respectful workplace that meets the needs of a diverse workforce. 

Green

Reduces our carbon footprint by designing for energy efficiency and sustainability.   

The ESDC Workplace initiative is about creating a modern ESDC that’s agile, inclusive, and equipped to serve 
Canadians and support the well-being of employees. ESDC Workplace has roots in Blueprint 2020/Beyond 

2020 consultations and applies GCworkplace principles. 

Why Change?

Why change? 

•	To provide greater flexibility in where and how ESDC employees work so they can be productive in delivering 
programs and services to Canadians. 

•	To put employee experiences and quality of service at the core. 

•	 To encourage collaboration, use enhanced technology, and foster a culture of health and well-being. 

The ESDC Workplace initiative embraces seven dimensions that define a modern workplace. 



L’initiative du Milieu de travail EDSC vise à créer un ministère de l’Emploi et du Développement social moderne, 
qui est agile, inclusif et outillé pour servir les Canadiens et soutenir le bien-être des employés. Le Milieu de  

travail EDSC découle des consultations sur l’Objectif 2020/Au-delà de 2020 et applique les principes du Milieu 
de travail GC. 

Permet aux employés de travailler dans un espace qui convient à leur style de travail et au type de travail qu’ils doivent 
effectuer. 

En choisissant l’espace qui convient le mieux à l’activité en cours, on augmente les chances de la mener à bien de manière plus 
efficace. 

Collaboratif

Encourage le lien social, l’engagement et une plus grande collaboration avec les collègues.

Numérique

Utilise les nouvelles technologies telles que le WiFi GC sécurisé pour soutenir la productivité et optimiser la mobilité. 

L’adaptation d’une tâche à l’environnement encourage le mouvement physique, la fourniture de mobilier ergonomique de haute 
qualité et la lumière naturelle favorisent une culture du bien-être mental et physique.

Créer un lieu de travail accueillant et respectueux qui développe une culture où les employés sont responsabilisés dans un envi-
ronnement accessible et inclusif.

Vert

Réduit notre empreinte écologique grâce à une conception écoénergétique et durable.

Pourquoi changer ?

Pourquoi changer? 

•	Pour offrir une plus grande flexibilité quant à l’endroit et la façon dont les employés d’EDSC travaillent afin 
qu’ils puissent être productifs dans la livraison de programmes et services aux Canadiens. 

•	Pour mettre les expériences des employés et la qualité du service au cœur du travail. 

•	 Pour encourager la collaboration, utiliser une technologie moderne et favoriser une culture de santé et de 
bien-être. 

L’initiative du Milieu de travail EDSC englobe sept dimensions qui définissent un lieu de travail moderne. 

Flexible

Efficace

Sain

Inclusif


